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Protokół nr XXIV/16 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej 29 września 2016 r. o godz. 16:00 w sali sesyjnej 

Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, pracowników 

Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, radcę prawnego, mieszkańców Gminy oraz 

przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, (nieobecny radny          

Michał Skrzypczak) co pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności 

radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XXIV sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII i XXIII sesji Rady Miejskiej Śmigla. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie i przyjęcie protokołu z przeprowadzonej kontroli przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej Śmigla w Ośrodku Kultury Fizycznej i Rekreacji w Śmiglu. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Śmigla, 

2. w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2016 r., 

3. w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel                                 

na lata 2016-2025 

4. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVI/388/09 Rady Miejskiej Śmigla                                 

z dnia 25 czerwca 2009 roku w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

przetargu działek położonych w Brońsku, Gniewowie, Machcinie, 

Nietążkowie, Nowej Wsi, Nowym Białczu, Olszewie, Parsku, Robaczynie, 

Sierpowie, Spławiu, Starej Przysiece Pierwszej, Wonieściu, Zygmuntowie, 

Żegrówku i Żydowie, 

5. w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej, położonej                    

w Śmiglu, stanowiącej własność Gminy  Śmigiel na nieruchomości gruntowe 

położone w Śmiglu, stanowiące własność osoby fizycznej, 

6. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowym 

nieruchomości, położonej w Morownicy. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 
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Przewodniczący Rady zapytał czy wszyscy są „za przedstawionym porządkiem? 

Radny Sławomir Grzelczyk – przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju złożył 

wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwały zapisanej w pkt. 10 ppkt.4, dotyczącej 

zmiany Uchwały Nr XXXVI/388/09 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 czerwca 2009 roku w 

sprawie: wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu działek położonych w Brońsku, 

Gniewowie, Machcinie, Nietążkowie, Nowej Wsi, Nowym Białczu, Olszewie, Parsku, 

Robaczynie, Sierpowie, Spławiu, Starej Przysiece Pierwszej, Wonieściu, Zygmuntowie, 

Żegrówku i Żydowie. Radny przekazał, że na posiedzeniu komisji zgłoszono wniosek aby 

uporządkować w całości przedmiotową uchwałę i zaktualizować zawarte w niej informacje 

dotyczące sprzedanych działek. 

Pytań nie było. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, następnie poddał pod głosowanie 

wycofanie  jej do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wycofaniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wycofana. 

Przewodniczący wyjaśnił, że w związku z wycofaniem uchwały z porządku obrad 

kolejne uchwały zmieniają numerację. I tak uchwała zapisana jako ppkt. 5 zmienia numer na 

4, a uchwała z ppkt. 6 staje się ppkt. 5.  

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Porządek sesji został przyjęty. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXII sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad. Poinformował 

także, że protokół jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag 

nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXIII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla. Poinformował, że ten protokół także wiernie odzwierciedla przebieg obrad. 

Poinformował także, że protokół jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do 

protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  
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Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 Przewodniczący przekazał, że do Biura Rady zostały skierowane następujące pisma: 

 mieszkańców Starego Bojanowa jako sprzeciw w sprawie budowy siłowni 

wiatrowych, 

 mieszkańców Karmina także jako sprzeciw w sprawie budowy siłowni wiatrowych, 

 opinia RIO w sprawie wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku, 

 pismo z RIO dotyczące podjętej uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej,  

 pismo Wojewody Wielkopolskiego w sprawie podjętej uchwały dotyczącej czystości i 

porządku na terenie Gminy, 

 pismo od Burmistrz Śmigla w sprawie przekazania skargi na czynność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu w przedmiocie wydawanych 

przez niego decyzji o zawieszeniu skarżącego w pełnieniu obowiązków nauczyciela w 

niniejszej szkole. 

Skarga o tej samej treści została także złożona do Rady i na ta okoliczność został 

przygotowany projekt uchwały dotyczący tej sprawy, ujęty w porządku sesji. 

Pytań nie było.  

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla – Małgorzata Adamczak i stanowi ono załącznik nr 3 do 

protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawiła 

także Burmistrz Śmigla - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał o pkt.  20. 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że szczegółowych informacji na ten temat udzieli 

Pan Piotr Filipowicz jako przedstawiciel Fundacji na rzecz śmigielskich zabytków. 

Pan Piotr Filipowicz wyjaśnił, że fundacja włączyła się do udziału w tej akcji jako 

udziałowiec, a gmina nie ponosi w związku z tym żadnych kosztów. Planowane jest co roku 

odnawianie po jednej tabliczce na cmentarzu ( obecnie udało się odkryć 20 tablic zarośniętych 

trawą), a sama inwentaryzacja jest kolejnym krokiem by w lapidarium wydzielić cześć 

muzealną. Jak już wcześniej omawiano różne lokalizacje muzeum, ta lokalizacja podoba się i 

w kaplicy można by to zrobić. 

Burmistrz Śmigla dodała, że jest to nasza historia i należy kaplicę wyremontować. Po 

dokonaniu wyceny odnowienia tablic na cmentarzu być może uda się co roku po jednej 

tabliczce odnawiać te tablice. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zapytał o zarządzenie dotyczące 

powołania zespołu ds. modernizacji energetycznej budynków użyteczności publicznej w 

Śmiglu. 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że mamy duże dofinansowanie z WRPO, a 

powołany zespół będzie odpowiadał za koordynację przygotowanych materiałów i 

dokumentacji dotyczącej wspomnianego projektu.  

Więcej pytań do przedstawionej informacji nie było. 
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Ad.7. 

 

Przedstawienie i przyjęcie protokołu z przeprowadzonej kontroli przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej Śmigla w Ośrodku Kultury Fizycznej i Rekreacji w Śmiglu. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 

protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska odczytała przygotowany 

protokół. Protokół stanowi załącznik nr 5.  

Przewodniczący Rady zauważył, że boisko w Starym Bojanowie nie jest zarządzane 

przez OKFiR, podobnie pozostałe boiska. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej wyjaśniła, że jest to błąd pisarski. 

Więcej pytań i uwag do przedstawionego protokołu nie było wobec czego 

Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania przedstawionego protokołu.                    

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli– nie było. 

 

Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Śmigla, 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że jak już wspominał w dniu dzisiejszym do Biura 

Rady Burmistrz Śmigla przekazała skargę na czynność Dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Konstytucji 3 Maja w Śmiglu w przedmiocie wydawanych przez niego decyzji o zawieszeniu 

skarżącego w pełnieniu obowiązków nauczyciela w niniejszej szkole. 

Tej samej treści skarga została także do Rady przekazana wg. właściwości przez 

Kuratorium Oświaty w Poznaniu. 

Rada jako organ sprawujący nadzór nad Burmistrzem oraz kierownikami jednostek 

organizacyjnych gminy rozpatruje także skargi. Na posiedzeniu komisji wspólnej ustalono, że 

skargą zajmie się komisja rewizyjna w związku z czym przygotowano projekt niniejszej 

uchwały z następującym uzasadnieniem: „Dnia 12 września 2016 roku do Rady Miejskiej 

Śmigla wpłynęła skarga na czynności Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja 

w Śmiglu, dotycząca wydawanych decyzji o zawieszeniu nauczyciela w pełnieniu 

obowiązków. Skarga została przekazana według właściwości przez Kuratorium Oświaty w 

Poznaniu. Rada Miejska Śmigla przekazuje skargę do Komisji Rewizyjnej celem 

przeprowadzenia postępowania kontrolnego oraz wydania opinii w sprawie. Zgodnie z § 80 

Obwieszczenia nr 1/XXXVI/13 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 25 kwietnia 2013 r. w sprawie 

ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statutu Gminy Śmigiel, komisja rewizyjna 
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wykonuje inne zadania kontrolne na zlecenie Rady w zakresie i w formach wskazanych w 

uchwałach Rady. Mając powyższe na uwadze zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.” 

Przewodniczący wyjaśnił, że zadaniem komisji rewizyjnej będzie analiza 

dokumentów, które zostały załączone do skargi. Dodał, że w posiedzeniu komisji będzie 

uczestniczyła Pani Mecenas jako wsparcie prawnicze.  

Pytań do przedstawionej uchwały nie było, wobec czego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Uchwała została  podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXIV/172/16 w sprawie przekazania skargi do Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Śmigla.  

 

2) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zmiany w 

planie dochodów dotyczą : 

a) rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększa się dochody o 

wysokość 45.000 zł z tytułu otrzymanej dotacji na remonty i utrzymanie Kolejki 

Wąskotorowej z Urzędu Marszałkowskiego  

b) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie dochodów o 

kwotę 4.000 zł – po analizie wykonania po 8 miesiącach  

c) dział 756 dochody od osób prawnych, fizycznych i od innych jednostek – zmniejszenie o 

kwotę 24.000 zł – po analizie wykonania w okresie do końca sierpnia  

d) rozdział 75814 różne rozliczenia finansowe o kwotę 13.000 zł – dotyczy odsetek od lokat 

bankowych  

e) dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie o kwotę 18.547 zł - zmiany dotyczą 

zwiększonych dochodów w jednostkach organizacyjnych oraz w wysokości dotacji 

otrzymanych od innych gmin  

f) rozdział 85212 – Świadczenia rodzinne – zwiększenie o kwotę 388.004 zł - Gmina 

otrzymała dotację od Wojewody Wielkopolskiego  

g) rozdział 85417 Szkolne Schroniska Młodzieżowe – zwiększenie o kwotę 20.000 zł na 

wniosek kierownika Schroniska z tytułu zwiększonych dochodów  

Zmiany w planie wydatków dotyczą: 

a) rozdział 01008 Melioracje wodne – przeniesienia pomiędzy paragrafami o kwotę 1.800 zł  

b) rozdział 01010 Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi – zmniejszenie o kwotę 

708.000 zł na zadaniu „Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie wsi Bronikowo i Glińsko” – 

z uwagi na postępowania przetargowe i związane z tym oszczędności niezbędnym jest 

zmniejszenie wydatków na tym zadaniu oraz zmniejszenie o kwotę 62.000 zł na zadaniu 

„Kompleksowe zagospodarowanie ścieków w zlewni rzeki Obry”  

c) rozdział 40002 Dostarczanie wody – zwiększenie o kwotę 100.000 zł na zadania ujęte w 

Planie Finansowym ZWiK Spółka z o.o.  

d) rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie wydatków majątkowych o łączną 

kwotę 1.601.000 zł; zmiany dotyczą zadań:  

 Przebudowa ulicy Ariańskiej + 200.000 zł  

 Przebudowa ulicy Polnej w Czaczu - 100.000 zł  

 Przebudowa ulicy Głównej w Bielawach - 29.000 zł  



6 

 

  Przebudowa ulicy Świętego Wita - 190.000 zł  

 Zagospodarowanie terenu Targowiska oraz parkingu na ulicy Kościuszki + 950.000 zł  

  Przebudowa drogi w Glińsku +770.000 zł  

e) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie wydatków o 

kwotę 6.000 zł – z tytułu oszczędności na zadaniu w Czaczu (zakup i montaż toalety)  

f) dział 750 Administracja publiczna – przeniesienia pomiędzy paragrafami  

g) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – zwiększenie o kwotę 

16.000 zł z przeznaczeniem na monitoring przy Świetlicy w Starym Bojanowie oraz 

przeniesienia pomiędzy paragrafami (OSP)  

h) dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie o kwotę 91.512 zł oraz przeniesienia na 

wniosek kierowników jednostek organizacyjnych:  

 wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego – „Budowa przedszkola w Śmiglu” w 

kwocie 60.000 zł  

 zwiększenie w rozdziale Dowożenie uczniów do szkół o kwotę 25.065 zł w części 

dotyczącej dowożenia przez Rodziców do szkół specjalnych  

i) dział 851 Ochrona zdrowia – w części dotyczącej Przeciwdziałania alkoholizmowi i 

Zwalczania narkomani – zwiększenie o kwotę 19.245 zł  

j) dział 852 Pomoc społeczna – zwiększenie wydatków o kwotę 388.004 zł z tytułu 

otrzymanej dotacji od Wojewody Wielkopolskiego oraz przeniesienia pomiędzy rozdziałami i 

paragrafami na wniosek kierownika OPS  

k) rozdział 85417 Szkolne Schronisko Młodzieżowe – zwiększenie wydatków o kwotę 20.000 

zł (tożsamą z uzyskanymi dodatkowymi dochodami) na zadania remontowe w obiekcie  

l) rozdział 92109 Domy o ośrodki kultury, świetlice i kluby – zwiększenie o kwotę 6.000 zł z 

przeznaczenie na zakup chłodziarko – lodówki do świetlicy w Sierpowie.   

m) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej (w części dotyczącej OKFiR) – 

przeniesienia pomiędzy paragrafami  

3) przychody  

 zwiększenie przychodów o kwotę 1.242.195 zł z tytułu wolnych środków z 2015 roku  

 

Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawkę do uchwały dotycząc zmiany klasyfikacji 

budżetowej opłaty produktowej. 

Radny Sławomir Grzelczyk poprosił o wyjaśnienie przekazywanej kwoty 100 tys. zł do 

zak. wod – Kan. Czy przekazane środki nie wystarczyły? Plan inwestycyjny obowiązuje do 

2017 i czy zadania z niego zostaną wykonane. 

Skarbnik wyjaśnił, że jest to wykup udziałów. A co za to spółka wykona to zadana 

zapisane w WPF a co spółka wykonała to przedstawi radna Jaworska. 

Radna Anna Jaworska wyjaśniła, że spółka wykonała zgodnie z wieloletnim  planem  

budowę sieci wodociągowej rejon ulicy Leśnej i sieć kanalizacyjną także w rejonie tej ulicy. 

Przewodniczący zauważył, że planu nie ma a to co przedłożyła spółka nie jest podjęte 

Burmistrz Śmigla dodała, że plan był przyjęty do lipca 2017 roku. Jest w projekcie 

nowy plan ale wykup udziałów jest za prace ze starego planu. 

Przewodniczący rady wyjaśnił, że jeżeli byłyby to zadania z nowego planu to nie 

powinniśmy dać ani złotówki ponieważ wszędzie wpisano środki własne. 

 Zastępca Burmistrz Śmigla wyjaśnił, że zakład wykonał inwestycje z wieloletniego 

planu i są one zakończone, bo nowy plan obejmuje zadania nowe, których nie było w 

poprzednim planie. Skoro tamte zakończono to po co czekać do 2017 jak można wykonywać 

nowe zadania. 

Ponadto radna Jaworska dodała, że zakład nie prowadzi sieci do działek 

niezamieszkałych (pustych) tylko tam gdzie jest potrzeba. 
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Przewodniczący Rady zapytał dlaczego z paragrafu dotyczącego ul. Św. Wita 

zdejmujemy tak małą kwotę skoro po przetargu mamy większe oszczędności. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że pozostawiamy na tym zadaniu środki bo może zawsze 

coś się zdarzyć, gdyż zadanie to jest w trakcie realizacji. 

Radny Grzelczyk zauważył, że w uzasadnieniu uchwały nie ma wszystkich zmian jaki 

dokonujemy w uchwale a łatwiej jest radnym gdy w części opisowej jest to co w tabelach. 

Wracając do środków dotyczących wykupu udziałów w spółce Przewodniczący Rady 

zauważył, że gmina posiada plan gospodarki ściekowej, który należy uaktualnić, a wydatki na 

tą gospodarkę musza być spójne ze spółką. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, ze plan jest planem i nie można wszystkiego przewidzieć, 

a czasami wychodzą rzeczy poza plan. 

Radny Grzelczyk zauważył, że Rada przyjmuje plan, którego trzeba się trzymać, a 

spółka robi co chce i należy tego unikać. 

Radna Jaworska dodała, że w planie jest zapis: „dodatkowe odcinki sieci” i te prace się 

w tym mieszczą.  

Radny Grzelczyk zapytał jeszcze o środki jakie gmina ponosi na oczyszczanie miasta 

czy jest to pod kontrolą? 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że pracownik merytorycznie odpowiedzialny 

daje zlecenie a po wykonaniu sprawdza to. Ponadto jest harmonogram i każda faktura jest 

szczegółowo sprawdzana. 

Następnie Skarbnik Śmigla wyjaśnił, jak to wygląda z wolnymi środkami. Należy je 

wydatkować bo ich pozostawianie jest niegospodarne. Zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych mamy zachowana proporcję miedzy dochodami a wydatkami i gdyby nie 

wykorzystanie wolnych środków deficyt byłby na poziomie 1 mln. zł.  

Pozostałe załączniki uchwały są konsekwencja wprowadzonych zmian.  

Przewodniczący rady poprosiła aby nanieść wszystkie autopoprawki do uchwały  i na 

piśmie przedłożyć uchwałę radnym. W związku z czym ogłosił od godz. 17:15 przerwę do 

18:00. 

O godz. 18:00 wznowiono obrady w niezmienionym składzie -14 radnych. 

Radny Grzelczyk jeszcze raz wrócił do wykupu udziałów w spółce. Radna wyjaśniła, 

że jeżeli dajemy zadanie to musi to być wykonane. Zauważył, że Gmina wykupuje udziały i 

jeżeli podłącza się tam gdzie jest potrzeba.  Jeżeli wykupujemy udziały to dajemy środki ale 

nie wskazujemy na co więc nie rozumie co się będzie działo z tymi środkami. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, ze jeśli chodzi o oczyszczanie miasta to zmniejszyliśmy 

kwotę do roku poprzedniego z nadzieją, ze wystarczy tych środków jednak nie wystarczy tych 

środków. Jeżeli chodzi o udziały to radna już wyjaśniła, że mieszczą się one w planie i zostało 

wykonane. Spółka wykonała coś i prosi o wykup udziałów na 100 tys. zł.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i  poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię łącznie z autopoprawkami. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Radny Klem Rafał zapytał czy w nowy rok 2017 wejdziemy bez wolnych środków? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że budżet powinien być tak planowany by wydatkować 

wszystkie środki i może być tak, że tych wolnych środków będzie mniej jednak okaże się to 

na końcu roku. Nie zaciągamy nowych kredytów i pożyczek.  

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie zgłoszone autopoprawki. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 
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- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 2. 

Autopoprawki przyjęto. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 2. 

Uchwała została podjeta 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXIV/173/16 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 

2016. 

 

3) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                          

na lata 2016 – 2025, 

 

Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla. Wyjaśnił, że zgodnie ze zmianami w 

budżecie w 2016 roku, dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Śmigiel na lata 2016-2025: 

 

Zwiększenie dochodów w 2016 r.  476 566,00 zł  

w tym:  

Zwiększenie dochodów bieżących  476 566,00 zł  

Zwiększenie wydatków w 2016 r.  1 718 761,00 zł  

w tym:  

Zwiększenie wydatków bieżących  613 961,00 zł  

Zwiększenie wydatków 

majątkowych  

1 104 800,00 zł  

Deficyt (plan) po zmianach  -10 830 413,00 zł  

 

 

 Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć:  

1. Budowa kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko - 

zmniejszono limity wydatków w roku 2016 i 2017, stosownie zmniejszono także limit 

zobowiązań i łączne nakłady finansowe;  

2. Przebudowa ulicy Głównej w Bielawach - zmniejszono limit wydatków w roku 2016, 

stosownie zmniejszono także limit zobowiązań i łączne nakłady finansowe;  

3. Przebudowa ulicy Świętego Wita w Śmiglu oraz ulicy Bruszczewskiej w Koszanowie - 

zmniejszono limit wydatków w roku 2016, stosownie zmniejszono także limit zobowiązań i 

łączne nakłady finansowe;  

4. Zakup samochodu dla OSP z dofinansowaniem ze środków unijnych w ramach WRPO 

2014-2020 - zwiększono limit wydatków w roku 2016, stosownie zwiększono także limit 

zobowiązań i łączne nakłady finansowe.  

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i  poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 
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Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 154radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 2. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXIV/174/16 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śmigiel  na lata 2016 – 2025. 

 

 

4)   w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej, położonej    

      w Śmiglu, stanowiącej własność Gminy  Śmigiel na nieruchomości gruntowe  

      położone w Śmiglu, stanowiące własność osoby fizycznej, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który wyjaśnił, 

że  dla działki nr geod. 872, stanowiącej własność Gminy Śmigiel i działki nr geod. 874/13 

obowiązujemiejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który został zatwiedzony 

Uchwałą Rady Miejskiej Śmigla. Zgodnie z zasadami przeznaczenia i podziału nieruchomości 

określonymi w/w planie zostały dokonane podziały działek o nr geod. 872 i 874/13. 

Dokonanie podziałów geodezyjnych było konieczne z uwagi na obowiązujące zapisy planu 

zagospodarowania przestrzennego, który określa lokalizację budynków na  poszczególnych 

działkach. Burmistrz Śmigla zaproponował właścicielowi działki nr geod. 874/13 dokonanie 

zamiany nieruchomości, określonych w niniejszej uchwale w celu umożliwienia późniejszej 

sprzedaży działek budowlanych przez osobę prywatną jak i Gminę Śmigiel. Propozycja 

została zaakceptowana przez obie strony. Ceny nieruchomości gruntowych, położonych w 

Śmiglu, podlegających zamianie, zostaną określone przez rzeczoznawcę majątkowego, 

powołanego przez Gminę Śmigiel. W przypadku nierównej wartości zamienianych 

nieruchomości zastosowana zostanie dopłata, której wysokość będzie równa różnicy wartości 

zamienianych nieruchomości 

 Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk  przekazał, że projekt uchwały otrzymał 

pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań nie było wobec tego Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XXIV/175/16 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

gruntowej, położonej  w Śmiglu, stanowiącej własność Gminy  Śmigiel na nieruchomości 

gruntowe położone w Śmiglu, stanowiące własność osoby fizycznej. 
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5) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowym 

nieruchomości,  położonej w Morownicy. 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że działka o nr geod. 94/1 położona w Morownicy według informacji z rejestru 

gruntów stanowi drogę. Gmina Śmigiel dla przedmiotowej działki nie posiada miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego. Na części działki nr geod. 94/1 znajduje się część 

budynku, który jest własnością Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Morownicy. Budynek 

ten zlokalizowany jest w większości na działkach Spółdzielni w Morownicy o nr geod. 92/10 

i 96/1. Dnia 23.02.2016 roku Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna w Morownicy zwróciła się 

do Burmistrza Śmigla z wnioskiem w sprawie nieodpłatnego przekazania fragmentu drogi 

gminnej o nr geod. 94, znajdującego się na terenie podwórza Spółdzielni w Morownicy. Z 

fragmentu drogi (działki nr geod. 94) w chwili obecnej korzysta wyłącznie Rolnicza 

Spółdzielnia Produkcyjna w Morownicy, która jest właścicielem działek nr geod. 92/10 i 

96/1, zlokalizowanych po obu stronach drogi. Przedmiotowa sprawa omawiana była na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju Rady Miejskiej Śmigla w dniu 21 marca 2016 

roku. Komisja po przeanalizowaniu wniosku stwierdziła, że należy dokładnie ustalić jakim 

odcinkiem drogi jest zainteresowany wnioskodawca. Członkowie komisji zaproponowali, aby 

przekazać część działki nr geod. 94 od drogi głównej w kierunku Szczepankowa, do granicy z 

parkiem. Burmistrz Śmigla poinformował wnioskodawcę o zajętym stanowisku w/w komisji 

oraz poinformował, iż fragment działki nr geod. 94, po dokonaniu podziału geodezyjnego, 

może zostać zbyty w trybie bezprzetargowym, na polepszenie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej, za cenę nie niższą niż wycena sporządzona przez rzeczoznawcę 

majątkowego. Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna w Morownicy zaakceptowała propozycję 

Burmistrza Śmigla. Następnie został dokonany podział geodezyjny działki nr geod. 94. 

Nabycie przez Rolniczą Spółdzielnią Produkcyjną w Morownicy działki o nr geod. 94/1, 

przyczyni się do poprawienia warunków zagospodarowania działki nr geod. 92/10, która jest 

jej własnością. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk  przekazał, że projekt uchwały otrzymał 

pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań nie było wobec tego Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XXIV/176/16 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

bezprzetargowym nieruchomości,  położonej w Morownicy. 

 

Ad. 11.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych – nie było. 
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Ad.12. 

 

Odpowiedzi na zapytania sołtysów i przewodniczących osiedli – nie było. 

 

Ad.13. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest na dzień 27 

października. 

Następnie głos zabrała Pani Wanda Judek i zapytała gdzie jest zamiana działek 

ponieważ nie zostało to powiedziane. 

Pan Szumacher wyjaśnił, że na ul. Sosnowej w Śmiglu.\ 

Pani Judek zapytał jeszcze o skargę dlaczego zajmie się tym komisja rewizyjna, bo 

dotychczas sprawami oświaty zajmowała się komisja spraw społecznych i zauważyła, ze 

skarżący jako radny jest członkiem komisji rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że skargi na kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy mogą być rozpatrywane przez specjalni powołane ku temu komisje doraźne lub 

komisje rewizyjną. Zgodnie ze statutem Gminy Śmigiel radni na komisji wspólnej podjęli 

decyzję aby zajęła się tą skargą komisja rewizyjna, a radny jako jej członek i skarżący 

zostanie wyłączony a prac komisji. 

Głos zabrał także Wicestarosta Kościański Stefan Stachowiak i przekazał, że zostało 

dziś podpisane porozumienie z Gminą Śmigiel na dofinansowanie inwestycji Nowa Wieś – 

Żegrówko, po przetargu zamiast 1 mln zł jest kwota 820 tys. zł. Uzgodnione jest także, że 

wymieniona zostanie także sieć wodociągowa. Droga będzie szerokości od 5,5 m do 5,8, a za 

torami będzie szerokość 6 m. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

  

Ad.14. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXIV sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:35. 

 

 

 

 

Protokołowała:          Przewodniczył: 

         

  

Justyna Rzepecka                 Wiesław Kasperski 

           Przewodniczący  

         Rady Miejskiej Śmigla 

 

 

 

 

 

 

 
 


